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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Palkovics László, innovációért és technológiáért 
felelős miniszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Hogyan lehetséges, hogy a legnagyobb forróságban víz
nélkül maradnak a lakosok?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

48 családnál kapcsolták ki az ívóvíz szolgáltatást június 26-án Nyíregyházán, a Huszártelepen. A
szolgáltató ezt azért tartotta indokoltnak, mert a telep lakosai nagyobb összegű tartozást halmoztak
fel.

Az  igazi  problémát  azonban  jelen  esetben  az  jelenti,  hogy  a  vizet  a  legnagyobb  melegben,
hőségriadó  idején  kapcsolták  ki  a  családoknál,  ráadásul  a  cég  első  beszámolója  szerint  ez  a
korlátozás egy egész hétig eltarthat.

Glonczi László, a Hátrányos Helyzetű Családok Országos Egyesületének elnöke az ügy kapcsán
arra hívta fel a figyelmet, hogy ez a kikapcsolás úgy történt, hogy a 48 család egy részénél nem volt
150 méteres közelségben közkút annak ellenére, hogy ezt a víziközmű-szolgáltatásokról szóló 2011.
évi CCIX. törvény 58. § (10) bekezdése, közegészségügyi okokból, kifejezetten megköveteli.

Bár a szolgáltatást nyújtó Nyírségvíz Zrt. cáfolta, hogy a családok 150 méteren kívül kerültek volna
a közkúttól, a környék alapvetően társasházas, nem lakótelepi épületekkel rendelkező terület, ahol a
közkutak a telep szélén helyezkednek el. Tekintettel erre a tényre, illetve a családok magas számára,
a szolgáltató magyarázkodása nehezen hihető és még kevésbé elfogadható.

A  vízellátást  időközben,  a  Nyírségvíz  Zrt.  nyilatkozata  szerint  a  kánikulára  való  tekintettel,
visszakapcsolták az érintett  ingatlanok döntő többségénél,  azonban 3 napig így is  ivóvíz nélkül
maradtak a lakók. Ebből a 3 napból 2 olyan is volt, ahol a településen a hőmérséklet bőven 30 fok
fölött, 35 fok közelében volt.



Fentiekre  tekintettel  kérdezem  miniszter  urat:
1) Hogyan lehetséges, hogy hőségriadó idején nem megoldott egyes települések, településrészek
ivóvíz ellátása, különösen olyan családok esetén, akiknél kisgyermekek vagy rákos betegek élnek?
2) Tekintettel a globális felmelegedés miatti egyre gyakrabban jelentkező szélsőséges környezeti
hatásokra,  tervezik-e  a  víziközmű-szolgáltatásról  szóló  törvény  olyan  módosítását,  amely
hőségriadó  idején  akadályozná  az  ivóvízszolgáltatás  kikapcsolását?
3) Az előző kérdésre tekintettel tervezik-e új közkutak építését?

Várom megtisztelő válaszát.

Dr.  Gurmai  Zita
országgyűlési  képviselő
MSZP
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